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HARLEY SCHLANGER: Hej og velkommen til vores ugentlige dialog
med Helga Zepp-LaRouche, grundlægger af og leder af Schiller
Instituttet. I dag er det onsdag den 1. november 2023. Jeg
hedder Harley Schlanger, og jeg er jeres vært. Du kan sende
dine  spørgsmål  og  kommentarer  til  fru  Zepp-LaRouche  til
questions@schillerinstitute.org.

Helga,  i  promoveringen,  vi  sendte  ud  for  at  annoncere
webcastet i dag, henviste du til rædslerne i Sydvestasien som
hidrørende fra “Bernard Lewis-planen” i moderne tid. Lewis var
en britisk historiker og efterretningsfigur, der promoverede
brugen af religiøse forskelle og konflikter som en britisk
imperialistisk  plan  til  at  splitte  og  erobre,  for  at
opretholde  britisk  imperialistisk  kontrol.  Men  du  henviste
også  til  et  meget  anderledes  filosofisk  perspektiv,  som
kardinal  Nicolaus  af  Cusa  havde  i  midten  af  det  15.
århundrede, og som præsenterede en vision om evig fred, der
kunne skabes på grundlag af alle religioners overensstemmelse.

I betragtning af de katastrofer, der er blevet udløst i Gaza
efter Hamas’ angreb den 7. oktober og Israels efterfølgende
reaktion, hvordan kan denne metode fra Cusa så være en løsning
i dag?

HELGA ZEPP-LAROUCHE: Det kan være svært at forestille sig, for
jeg må sige, at enhver, der ser på, hvad der sker i Gaza lige

https://schillerinstitut.dk/si/2023/11/webcast-stop-for-raedslerne-i-sydvestasien-schiller-instituttets-dialog-med-helga-zepp-larouche-onsdag-den-1-november-2023/
https://schillerinstitut.dk/si/2023/11/webcast-stop-for-raedslerne-i-sydvestasien-schiller-instituttets-dialog-med-helga-zepp-larouche-onsdag-den-1-november-2023/
https://schillerinstitut.dk/si/2023/11/webcast-stop-for-raedslerne-i-sydvestasien-schiller-instituttets-dialog-med-helga-zepp-larouche-onsdag-den-1-november-2023/
https://schillerinstitut.dk/si/2023/11/webcast-stop-for-raedslerne-i-sydvestasien-schiller-instituttets-dialog-med-helga-zepp-larouche-onsdag-den-1-november-2023/
https://schillerinstitut.dk/si/2023/11/webcast-stop-for-raedslerne-i-sydvestasien-schiller-instituttets-dialog-med-helga-zepp-larouche-onsdag-den-1-november-2023/


nu, synes, det er helt utroligt, og jeg tror, det er meget
vigtigt, at folk ikke fortrænger det. For de drab, der finder
sted under påskud af at slippe af med Hamas, bombning af
flygtningelejre og forsvarsløse civile, drab på tusindvis af
børn! Verden er nødt til at vågne op! For jeg vil virkelig
gerne sige, at det enorme omfang af det, der foregår, er
meget, meget svært at håndtere, og jeg vil kraftigt opfordre
folk, der lytter til denne udsendelse, til at engagere sig i
det, der faktisk sker, og ikke feje det til side med tanken
om, at uanset hvilke forudfattede meninger, man måtte have, så
er det ikke det, der sker. For jeg tror, at dette virkelig er
testen på menneskehedens moral, hvis vi kan stoppe dette. Jeg
tror, at det faktum, at direktøren for New York-kontoret for
højkommissæren for menneskerettigheder, Craig Mokhiber, netop
har sendt sin opsigelse i en 28. oktober til højkommissær
Volker Türk, fordi han sagde, at FN endnu en gang viste sig at
være magtesløs i denne sag, og så sagde han, at han har været
involveret i at observere og håndtere mange folkemord; han
sagde, at han var involveret i folkemordet mod tutsierne, de
bosniske muslimer, yazidierne, rohingyaerne, men at dette er
langt det værste. Og jeg vil gerne læse et citat op af, hvad
han sagde i sit brev:

“Dette  er  et  skoleeksempel  på  folkedrab.  Det  europæiske,
etnonationalistiske, koloniale bosætterprojekt i Palæstina er
gået ind i sin sidste fase, mod den fremskyndede ødelæggelse
af  de  sidste  rester  af  oprindeligt  palæstinensisk  liv  i
Palæstina. Hvad mere er, regeringerne i USA, Storbritannien og
store  dele  af  Europa  er  fuldstændig  medskyldige  i  det
forfærdelige angreb. Ikke alene nægter disse regeringer at
opfylde  deres  traktatmæssige  forpligtelser  til  at  “sikre
respekt” for Genève-konventionerne, men de bevæbner faktisk
aktivt angrebet, yder økonomisk og efterretningsmæssig støtte
og  giver  politisk  og  diplomatisk  dækning  for  Israels
grusomheder.”

Jeg synes, det er meget vigtigt, for der er blevet skabt et



klima, hvor man nogle steder, som for eksempel i Tyskland,
ikke engang kan diskutere disse ting mere. Nu begynder det
langsomt at ændre sig, men i de første dage af det, der skete,
var der fuldstændig mundkurv på; man kunne ikke udtrykke nogen
bekymring  for  palæstinensernes  situation  uden  at  blive
beskyldt for at være antisemit eller anti-israelsk, og de to
ting er ikke det samme! I Israel faldt støtten til Gaza-
invasionen fra 69% efter den 7. oktober til nu et sted omkring
20%. Så den israelske befolkning står ikke bag det.

Det er virkelig vigtigt, at vi mobiliserer befolkningen, for
det her skal stoppes: Der skal være en verdensomspændende
mobilisering af mennesker, der træder til. For hvis vi ikke
stopper  det,  har  det  potentiale  til  at  føre  til
civilisationens undergang, fordi vi er på randen af Tredje
Verdenskrig. Jeg mener, det er meget tydeligt, at hele den
sydvestasiatiske  region  er  en  krudttønde:  Der  er  allerede
rapporter om, at nogle andre lande er involveret på den ene
eller  anden  måde,  det  være  sig,  at  Israel  bombede  mål  i
Syrien, det være sig, at der kom bomber eller missiler eller
droner fra Yemen til Israel – jeg kan ikke bekræfte noget af
dette – men det er meget tydeligt, at vi sidder på en komplet
krudttønde. Der er mange politikere, der nu taler om en ny
“ondskabens akse”, der involverer Iran, og det er helt klart,
at i det øjeblik Iran bliver involveret i denne konflikt, er
alting kaos: Vi er på randen af en total optrapning.

En meget vigtig russer, hvis navn er Fjodor Lukjanov, som er
formand  for  præsidiet  for  Rådet  for  Udenrigs-  og
Forsvarspolitik,  og  forskningsdirektør  for  Valdai
International Discussion Club, og chefredaktør for Russia in
Global Affairs; Han sagde grundlæggende, at dette allerede er
en  ny  verdenskrig,  og  han  bemærkede  også,  at  dette  er
sammenbruddet af den internationale orden, at den tidligere
orden, som var karakteriseret ved gensidigt sikret ødelæggelse
–  især  i  koldkrigsperioden,  da  Sovjetunionen  stadig
eksisterede – konflikterne kunne styres, fordi det var klart,



at gensidigt sikret ødelæggelse var en afskrækkelse for enhver
til at deltage i optrapning, men det er brudt sammen, og han
siger, at han ikke længere ser selv en midlertidig tilgang til
løsning. Og jeg synes, det er en ret præcis beskrivelse: Det
er meget tydeligt, at det, der virkelig ligger bag alt dette,
er noget helt andet – det handler ikke om Ukraine, det handler
ikke  om  Sydvestasien.  Selvfølgelig  er  forudsætningerne  for
disse konflikter ekstremt vigtige, og de spiller en rolle, men
jeg tror, at præsident Putin på et møde med sit sikkerhedsråd
og  sikkerhedsagenturer  sagde,  at  det  er  geopolitiske
manipulationer,  der  virkelig  ligger  bag  alt  dette.

Og jeg finder, at det er helt rigtigt, for det, der virkelig
er på spil, er, at den gamle orden er ved at kollapse, ideen
om en unipolær verden, hvor Vesten ville være den dominerende
kraft, og det Globale Syd ikke ville spille nogen rolle – det
er under forandring. Det er uigenkaldeligt forandret, fordi
der er opstået et nyt system af økonomiske relationer med
BRIKS, BRIKS-Plus, landene i det Globale Syd, der arbejder
sammen  med  disse  lande,  og  de  vestlige  kræfters  absolut
desperate forsøg på at forhindre en sådan ny orden i at tage
kontrol over situationen.

Så  jeg  tror,  vi  befinder  os  i  det  farligste  øjeblik  i
menneskehedens historie nogensinde. Den gamle orden er ved at
bryde sammen. En ny orden er ved at opstå, men den er endnu
ikke  fastlagt,  og  så  længe  Vesten  desperat  forsøger  at
inddæmme fremkomsten af en sådan ny orden, tror jeg, vi er på
randen af en fuldstændig katastrofe, og vi er virkelig nødt
til  at  have  en  mobilisering,  hvor  alle  bør  deltage  i
fredsdemonstrationer. Det handler ikke om at vælge side: Vi er
nødt til at katapultere hele situationen ind i en ny geometri,
et nyt paradigme, og det, jeg har foreslået, er, at i det
øjeblik den særlige militære operation i Ukraine startede,
krigen i Ukraine, som nu er mere end halvandet år siden,
opfordrede  jeg  til  et  nyt  paradigme,  en  ny  international
sikkerheds- og udviklingsarkitektur, fordi det var tydeligt,



at man ikke kan løse tingene inden for den gamle orden, fordi
det er den måde, denne ting bryder sammen på. Man er nødt til
at gå over til en ny sikkerheds- og udviklingsarkitektur, som
tager  hensyn  til  interesserne  hos  hvert  eneste  land  på
planeten. Anvendt på Ukraine-krisen betyder det, at man skal
tage sig af Ukraines sikkerhedsinteresser, og også Ruslands! I
Sydvestasien betyder det, at man er nødt til at tage hensyn
til Israels sikkerhedsinteresser, men også Palæstinas, Irans
og de andre landes i regionen. Og det spring, det spring til
at forstå læren af freden i Westfalen, at fred kun er mulig,
hvis man tager sig af den andens interesser, det er for mange
regioner i verden, som Europa, blevet fuldstændig fraværende:
Ingen tænker på den måde længere! Tyskland siger, “vi er på
Israels side, uanset hvad.” Det tjener ikke Israel godt, for
som du kan se, kan den vej, der nu er startet, eller som nu er
sat i gang, føre til en komplet katastrofe for alle, så vi gør
ikke nogen en tjeneste ved at skubbe til det. Det samme gælder
i bund og grund for situationen i Ukraine.

Så  jeg  synes,  det  er  på  høje  tid  at  diskutere  den  nye
sikkerheds- og udviklingsarkitektur, og jeg udfordrer virkelig
folk til at begynde at indgå i en diskussionsproces med os,
for hvordan kan vi fremme det, hvordan kan vi samle nogle få
lande, nogle få universiteter, nogle få tænketanke, til rent
faktisk at diskutere: Hvordan kan vi give os selv en orden,
der gør det muligt for menneskeheden at overleve, eller er vi
så dumme, at vi forfølger vejen til vores egen udryddelse?

Jeg er optimist, og derfor tror jeg, at det kan lade sig gøre,
men det kræver mobilisering af en masse mennesker over hele
kloden.

SCHLANGER: Vi får en række spørgsmål ind, efter hvad der skete
ved afstemningen i FN’s Generalforsamling i sidste uge. Der er
en professor fra Pakistan, som siger: “Læg pres på de vestlige
lande for at få Israel og de arabiske lande til at sætte sig
til bordet for at finde en varig fredsaftale. Der er ingen
anden mulighed. Mellemøsten har brug for bæredygtig fred.” Det



er meget i tråd med det, du siger.

Her  er  et  spørgsmål,  som  kommer  fra  Storbritannien.  Han
skriver:  “Opfordringerne  til  våbenhvile  i  FN’s
Generalforsamling,  opfordringer  til  en  fredskonference  fra
Kina, fra Lula, fra Erdogan, fra den amerikanske katolske
biskopskonference, nu fra patriarken for den russisk-ortodokse
kirke, kombineret med de voksende demonstrationer rundt om i
verden,” og han nævnte, jeg tror 300-500.000 i London – han
sagde: “Intet af dette vil påvirke Netanyahu, heller ikke
demonstrationerne  mod  ham  i  Israel.  Men  vil  noget  af  det
bevæge Biden-administrationen?”

ZEPP-LAROUCHE:  Jeg  tror,  det  afhænger  af  optrapningen  af
sådanne demonstrationer og fredskrav. Så længe den nuværende
regering er overbevist om, at de kan slippe af sted med det,
vil  de  fortsætte  med  at  forfølge  denne  politik  om  ingen
våbenhvile, på et tidspunkt, hvor det er så tydeligt, at hvis
man ikke har en våbenhvile, vil det hele eksplodere! Jeg tror,
vi har brug for endnu stærkere stemmer: For eksempel er det
meget godt, at disse forskellige religiøse ledere kommer ind i
situationen, fordi der er et historisk fortilfælde, og det
var, da Mohammed II erobrede Istanbul i 1453, det var et
ramaskrig overalt i Vesten, fordi dette blev betragtet som et
stort sammenstød mellem civilisationer, som en tidlig form for
det,  Bernard  Lewis  forsøgte  at  fremme  som  en  af  disse
geopolitiske snoretrækere, som Putin talte om. For på det
tidspunkt var den kristne verden overbevist om, at det var et
barbarisk angreb; fra den muslimske side så det naturligvis
meget anderledes ud. Men der var blodsudgydelser, og det var
et kæmpe chok. Under indtryk af de forfærdelige drab og den
slags skrev Nicolaus af Cusa, som var det 15. århundredes
store tænker, ikke blot mange af de skrifter, der udviklede
den nye metode med modsætningernes sammenfald som en tilgang
til at tænke over situationen, han skrev også en smuk dialog i
form af en platonisk dialog, kaldet De Pace Fidei, [Om troens
fred],  hvor  han  fik  17  repræsentanter  for  forskellige



religioner og nationer til at henvende sig til Gud, Logos
eller  Verbum;  og  de  sagde  alle:  “Se,  Gud,  vi  slår  alle
hinanden ihjel i dit navn. Kan Du ikke hjælpe os med, hvordan
vi kan finde en vej ud af det?” Og så frembragte Gud en meget
smuk idé om, at folk skal begynde at tænke som filosoffer for
at  skelne  mellem  den  ene  sandhed,  den  ene  Gud,  og  de
forskellige  profeter  og  forskellige  traditioner.  Og  i
slutningen af dialogen beder Gud repræsentanterne for disse
forskellige religioner om at gå ud og lære deres folk, at der
er en højere En, den højere sandhed.

Og jeg vil opfordre jer alle til at læse denne dialog af
Nicolaus af Cusa, De Pace Fidei, Om troens fred. For jeg tror,
at det er en metode, som, hvis verdens religiøse ledere alle
ville være med til at tale om dette – præsident Biden er
katolik! Han talte med paven; bagefter sagde han, at paven var
helt enig med ham, men jeg kiggede på udskriften fra Vatikanet
af den diskussion, og paven sagde noget helt andet. Paven
ønskede en øjeblikkelig våbenhvile! Så alle katolikker bør
virkelig påpege over for Biden, at paven ikke var enig med
ham!

Så jeg tror, der er mange flere ting, men det kræver virkelig
meget mere mobilisering og oprigtig handling fra alle for at
stoppe dette!

SCHLANGER: Vi får spørgsmål om taktiske strategier, og hvordan
vi  kan  vende  situationen.  Et  af  dem  er  fra  Paul  fra
Storbritannien,  som  spørger:  “Hvordan  bekæmper  vi  den
organiserede korruption i de europæiske regeringer?” Der er en
anden spørger, der siger: “Der er ingen europæisk regering,
der handler i befolkningens interesse. Hvad kan vi gøre ved
det?”

Og så, fra USA, sagde en amerikansk observatør: “Han så Austin
og Blinken, forsvarsministeren og udenrigsministeren, vidne i
Kongressen  i  går  i  forbindelse  med  Bidens  forslag  om  105
milliarder dollars til øget oprustning,” sagde han, og så så



han  Republikanerne,  som  sagde,  at  de  vil  have  en  separat
afstemning  om  Israel-delen  af  det,  så  de  kan  presse  det
igennem. Og han spørger: “Kan disse republikanere ikke se, at
de  bliver  manipuleret  af  det  samme  militær-industrielle
kompleks til at blive ved med at finansiere permanente krige?”

Du sagde, at det, der skal gøres, er at mobilisere, men har du
andre  ideer  til,  hvordan  dette  kan  komme  igennem,  at
regeringerne forpligter sig til politikker, der går imod deres
egne nationers interesser?

ZEPP-LAROUCHE: Jeg tror, at befolkningen allerede ved det,
fordi al denne militarisering, i Europa, den er i gang. I
Tyskland opfordrede forsvarsminister Boris Pistorius Tyskland
til at være “krigsparat”: det tyske ord er kriegstüchtig. Han
sagde ikke, at de skulle være klar til forsvar, han sagde
“kriegstüchtig.” Nu bør folk virkelig være alarmerede: Det er
et sprog, som ikke har noget at gøre med Socialdemokratiets
tradition,  som  havde  problemer  i  fortiden,  f.eks.  var
Socialdemokratiet  på  den  forkerte  side,  når  det  gjaldt
mobiliseringen til krigskredit før Første Verdenskrig, så jeg
siger ikke, at de har en hellig historie. Men det her spiller
virkelig ind i den værste form for militarisering af Europa.
Og  når  folk  presser  på  for  at  få  et  særligt  budget  til
Bundeswehr, er det det samme som de 105 milliarder dollars i
USA – det går ud over de sociale udgifter. Det betyder ingen
infrastruktur,  ingen  hospitaler,  ingenting;  naturligvis  er
migranterne det store mål nu, som om de skulle være årsagen
til problemet, når de er en anden gruppe ofre.

Så jeg tror, at folk virkelig er nødt til at blive mobiliseret
og forstå, at hvis de ikke handler lige nu i deres egen
interesse, tror regeringerne, at de er straffri, og de er
drevet af viden om, at det finansielle system, som de baserer
deres  magt  på,  er  på  randen  af  sammenbrud.  Og  det
militærindustrielle  kompleks  er  tydeligvis  de  eneste,  der
tjener penge lige nu, men det fungerer ikke! Se på USA’s
opbakning  til  krigen  i  Ukraine,  og  også  de  europæiske



regeringer – førte det til, at Ukraine vandt sin modoffensiv?
Nej, det gjorde det ikke! Det er nu endda anerkendt i de
vestlige medier, at Ukraine praktisk talt har tabt krigen. Og
selv hvis man sender mange flere våben, har de ikke mandskabet
længere, fordi befolkningen er begrænset. Tabstallene er meget
høje.

Og Scott Ritter har en ny artikel, hvor han skriver, at USA
eller Vesten, NATO allerede har tabt krigen, og det er nu
bevist, at det russiske militær er det stærkeste militær i
verden. Med hensyn til atomvåben er det helt sikkert sandt, og
den russiske økonomi er nu bedre stillet end før krigen brød
ud, i modsætning til situationen i Vesten. Tyskland er ved at
kollapse. Det seneste er, at Rusland nu kan producere 100-120
missiler hver måned; de har en fuldgyldig krigsøkonomi.

Men al militærproduktion er i sidste ende en ødelæggelse af
fysisk velstand, som sker på bekostning af befolkningen.

Se på de forskellige krige siden 9/11: Der var Afghanistan,
der var Irak, Libyen, Syrien – hvor er alle disse lande? Blev
nogen af disse situationer vundet for Vesten? Nej, det blev de
ikke! I 2021 trak USA og NATO sig ud af Afghanistan – ikke så
ærefuldt, må jeg sige. De blev besejret! Ukraine: De blev
besejret! Se på det her! De interventionistiske krige i alle
disse lande i Sydvestasien har været fuldstændige fiaskoer.
Har de forbedret Vestens omdømme blandt disse lande eller i
resten af verden? Nej, det har de ikke! Det modsatte er sket:
Landene i det Globale Syd har vendt sig væk fra det.

Og jeg tror, at hvis der er nogen fornuft i nogen af disse
etablerede figurer, så undersøg, om denne politik har været en
succes, for det har den tydeligvis ikke. Derefter skal de have
modet  og  den  intellektuelle  integritet  til  at  ændre
politikken. Hvis USA og de europæiske lande bare stille og
roligt  skiftede  gear  og  sagde,  at  vi  vil  samarbejde  med
landene i det Globale Syd om at opbygge et nyt økonomisk
system,  tror  jeg  ikke,  der  ville  blive  stillet  nogen



spørgsmål;  alle  ville  være  glade.  Og  princippet  fra  Den
Westfalske Fred om, at man for fredens skyld skal tilgive alle
forbrydelser, der er begået af den ene eller den anden side;
måske kan man ikke glemme det, men man kan tilgive det, og så
gå videre med at opbygge et nyt system bagefter. Og jeg tror,
at det er den eneste vej.

Og vi må på en eller anden måde se, om der ikke er folk blandt
det såkaldte establishment, der kan tænke på denne måde og er
villige til det – som FN’s menneskerettighedskommissær Craig
Mokhiber, der sagde: Jeg vil ikke længere stå inde for denne
politik. Og jeg tror, at det er den slags handling, der er
brug for.

Så arbejd sammen med os om at finde sådanne personer, der har
modet til at ændre politikken, før det er for sent.

SCHLANGER:  Og  jeg  vil  foreslå,  at  folk  kigger  efter
demonstrationer, der er i gang; der er mange i gang over hele
verden. Hvis du ikke kan finde en, så start en! Og vi har fra
en person i Storbritannien, der skrev sig ind som “Jughead”,
givet 10 pund til det, vi laver. Få vores brochurer ud, bidrag
til vores bevægelse – der er mange ting, du kan gøre for at
deltage i denne mobilisering. Men som Helga understreger, er
tavshed ikke en mulighed.

Helga, vi har et par spørgsmål mere, jeg gerne vil stille dig.
Det  ene  er  fra  Jack  Gilroy,  som  har  været  involveret  i
International  Peace  Coalition,  en  katolsk  socialaktivist  i
USA, og han kommer ind på det andet område med den mulige
næste krig. Han siger: “Hvad skal der gøres for at forhindre
den meget forudsagte amerikanske krig mod Kina? Hvordan lærer
vi amerikanerne, at det kinesiske Bælte & Vej Initiativ er en
god udfordring for USA til at finde nyttige, fredelige måder
at skabe økonomisk udvikling på, uden trusler om og brug af
vold til at dominere andre? Hvordan kan amerikanerne gøre det,
som Bælte & Vej Initiativet gør, for at hjælpe, ikke skade,
vores søstre og brødre i verden?”



ZEPP-LAROUCHE: Først og fremmest er der en enorm mangel på
viden  om  Kina,  og  vi  havde  for  nylig  en  delegation  fra
Schiller  Instituttet,  der  rejste  i  næsten  to  uger  til
forskellige  steder,  og  de  kom  og  fik  deres  eget
førstehåndsindtryk, og de var meget begejstrede. Så var der
nogle tyske industrifolk, der rejste rundt i 40 byer i Kina i
seks uger for at få et førstehåndsindtryk. Og jeg tror, det
bedste ville være, hvis alle grupper, der er bekymrede for, at
Kina  kan  blive  det  næste  sted  for  konfrontation,  sendte
delegationer  dertil.  Jeg  tror,  vi  meget  nemt  kunne  bede
kineserne  om  at  hjælpe  os  med  at  etablere  en  sådan
undersøgende, mellemfolkelig mission, og så kunne vi virkelig
få en bedre idé om, hvad Kinas politik er.

Jeg  vil  meget  gerne  fortælle  om  mine  erfaringer:  Jeg  var
første gang i Kina i 1971 og mange gange siden, og hele min
oplevelse er, at Kina, i modsætning til fortællingen i de
vestlige medier, har ydet det største civilisatoriske bidrag
af noget land, jeg kender til i nyere historie, af den simple
grund, at de har løftet 850 millioner af deres egne borgere ud
af fattigdom. Og nu, i de sidste 10 år, har de via Belt and
Road Initiative leveret deres succesmodel til lande i det
Globale Syd, og på denne måde har de for første gang givet dem
chancen for at overvinde fattigdom og underudvikling. Og det
er naturligvis mere attraktivt end blot militærtræning eller
såkaldt “sikkerheds”-relateret samarbejde, som USA har tilbudt
disse lande.

Jeg synes, at folk skal forstå, at det at hjælpe millioner og
faktisk hundreder af millioner af mennesker ud af fattigdom er
det bedste bidrag til menneskerettighederne! For når man er
fattig i Haiti, Sudan eller Yemen – se videoen Hunger Ward,
som blev rost af Verdensfødevareprogrammet om Yemen: Der er en
meget vigtig video, der hedder Hunger Ward, som viser dig,
hvad der sker med underernærede børn, når de kun har et par
kilo tilbage, før de dør – at være sultne! Og jeg tror, at
Jean Ziegler, som er en meget fremtrædende schweizisk aktivist



og FN’s første særlige rapportør om retten til mad, i sine
bøger beskrev, hvordan det at dø af sult er den værste smerte,
fordi organerne begynder at fortære sig selv, og det er bare
den værste død, man overhovedet kan forestille sig. Så hvis
man hjælper folk med ikke bare at få et måltid, men at få nok
mad til at leve et anstændigt liv, er det det størst mulige
bidrag til menneskerettighederne! Det har Kina gjort, og alle
rapporterne  om  den  såkaldte  undertrykkelse  og  så  videre,
ingen,  der  rejser  til  Kina,  kommer  tilbage  med  den  slags
rapporter! Fordi folk er glade, og 80% af dem er enige med
regeringen, mens vores vestlige regeringer måske har 20, 30
eller i bedste fald 40% støtte, hvilket burde fortælle dig
noget.

Så  mit  forslag  er:  Lad  os  tage  dertil,  eller  lad  os
organisere, at folk tager dertil, så de kan komme tilbage med
en anden historie. Vi bør lave mere undervisning om det og
kulturel dialog: Jeg tror fuldt og fast på civilisationernes
dialog, for kun hvis man kender den anden kultur, kan man på
nogen måde løse disse problemer.

SCHLANGER: Det næste spørgsmål er fra en anden del af verden,
som de fleste vesterlændinge har meget lidt kendskab til,
nemlig  fra  Afrika,  fra  Menashe.  Og  han  stiller  et  par
spørgsmål, men jeg vil indsnævre det til to. Han spørger,
“hvordan  de  internationale  fora,  som  vi  har  nævnt,  det
russisk-afrikanske  økonomiske  og  humanitære  forum,  BRIKS-
topmødet  og  så  videre,  bidrager  til  fremkomsten  af  en  ny
verdensorden fra det Globale Syd? Og hvordan kan afrikanske
lande navigere i den globale magts skiftende dynamik for at
sikre, at deres stemmer og interesser bliver repræsenteret i
den nye multipolære verdensorden?”

ZEPP-LAROUCHE:  Lige  nu  sker  der  ekstremt  interessante
forandringer i Afrika. For det første har der været mange
forandringer i Vestafrika i den seneste tid; flere regeringer
har skiftet, hvilket ikke var velset i Vesten, men der var en
fuldstændig forpligtelse til at slippe af med den europæiske



kolonialisme. Det er en meget ny udvikling.

Og så er der mange lande, der søger om medlemskab af BRIKS-
Plus. På topmødet i Johannesburg i august blev seks lande
optaget i BRIKS – og de bliver fuldgyldige medlemmer den 1.
januar  2024  –  to  af  dem  fra  Afrika,  nemlig  Egypten  og
Etiopien.  Men  der  er  mange  flere,  der  har  ansøgt  om
medlemskab.

Jeg tror, at ideen om først og fremmest at forsøge at skabe
afrikansk enhed ved at arbejde sammen med BRIKS-Plus og andre
af den slags organisationer, er det bedste, Afrika kan gøre
lige nu. Og jeg tror, at der i hele det Globale Syd nu er en
absolut forpligtelse til at afslutte 600 års kolonialisme. Og
forudsat at vi kan løse denne nuværende verdenskrise, som har
alt  at  gøre  med  det  faktum,  at  der  foregår  en  tektonisk
forandring, så tror jeg, at jo mere landene i det Globale Syd
gør deres stemme hørt, højt og tydeligt, og appellerer til det
Globale Nord og siger, at de bør involvere sig i det nye
system, snarere end at forsøge at modsætte sig det, så tror
jeg, at det skal gøres på den mest kraftfulde måde.

For mellem USA, NATO, Europa og Rusland og Kina er situationen
så fastlåst. Men hvis du tager det Globale Syd, sammen med
Rusland, Kina og Indien, er det allerede mere end 3 milliarder
mennesker; og hvis du så tilføjer de andre lande i det Globale
Syd, er det langt størstedelen af den menneskelige art! Og du
har al mulig ret til at få din stemme hørt. Og heldigvis er
der mange fremragende ledere lige nu, som jeg mener virkelig
har  personligheden  og  formatet  som  individer  til  at  lede
verden ind i et bedre paradigme.

SCHLANGER: Jeg har en sidste bemærkning til dig, Helga, fra
en, der skriver: “Tak Helga for hendes utrættelige indsats, de
foldere, hun skriver. Kan hun sige et opmuntrende ord til dem
af os, der uddeler løbesedler og nogle gange løber panden mod
en mur?”



ZEPP-LAROUCHE: [griner] Ja, det ved jeg! Det er meget svært,
for det miljø, vi arbejder i lige nu, er en krigslignende
propaganda.  Hvis  nogle  mennesker  siger,  at  den  tredje
verdenskrig allerede er startet, er det i en vis forstand
sandt, fordi de vestlige regeringer forsøger at indføre en
fuldstændig kontrol over fortællingen, og de forsøger at lukke
munden på enhver stemme, der siger: “Måske skulle du lytte til
den anden side!” At lytte til den anden side betyder ikke, at
man nødvendigvis skal være enig med den anden side, men hvis
man ikke tager højde for den historiske baggrund, udviklingen
af en konflikt, hvad er så den ene sides synspunkt? Hvad er
den anden sides synspunkt? Hvordan kan man så finde på en
løsning, der kan holde? Det er den ældste lektie i diplomati
eller ethvert andet menneskeligt samarbejde og samarbejde.

Så det, Vesten gør lige nu, for eksempel i Tyskland, som om vi
ikke allerede havde oplevet Goebbels en gang, skulle man tro,
at vi havde fået nok af det – nej! Nu har de udsendt en
vejledning til journalister om, hvad man må sige, og hvad man
ikke må sige. Så journalister får at vide, at de altid skal
skrive, ikke at der er sket noget i Gaza, men at det er “som
svar på terrorangrebet fra terrororganisationen Hamas, nu sker
der denne ting i Gaza…” Eller forleden lyttede jeg til en
journalist i et nyhedsprogram, og for at fortælle om, hvad der
sker i Gaza, sagde han: “Ja, og Hamas er ikke engang i stand
til at skaffe mad og vand til deres egen befolkning!” Whaa?!

Jeg  mener,  dette  sted  har  været  fuldstændig  afspærret  i
årevis!  Folk  kan  ikke  forlade  det!  Før  konflikten  eller
krigen,  hvad  man  nu  kalder  det,  brød  ud,  var  der  flere
hundrede  lastbiler  om  dagen,  der  bragte  mad  og  andre
fornødenheder til befolkningen. Nu er det måske 10 eller 12:
Det siver ind som en dråbe vand på en varm sten. Hvad er det
så, folk lider under? De sulter ihjel, og denne journalist-
idiot siger: “Hamas er ikke engang i stand til….” Hamas gør,
hvad de gør, men det er en komplet indsats for ikke at skildre
situationen, som den faktisk er.



Så når vi uddeler løbesedler, er folk selvfølgelig i en rus
eller i en komplet fantasi, måske bekymrede for deres job
eller  for  inflationen;  så  har  du  det  fænomen,  at  mange
mennesker er bange for at blive overhørt, at de måske siger
noget, der ikke er den officielle linje.

I Tyskland var der for mere end 80 år siden noget, der senere
blev kaldt “den tyske udsigt”, “die deutsche Blick”, hvor folk
med paranoia kiggede sig over skulderen for at se, om der var
nogen, der lyttede til, hvad de sagde. Så vi er tilbage i den
situation, hvor det tyske blik igen er det, der går rundt,
fordi folk frygter at blive overhørt sige noget, de tror på,
men som de ikke ønsker at blive overhørt sige.

Så jeg tror, at den eneste måde er at være tålmodig, når du
deler foldere ud, være venlig og lave sjov, for det er en
atmosfære af paranoia og frygt, og jeg tror, at det er vigtigt
for os at være på gaden og fortælle folk, at der er en
løsning! Og jeg vil gerne gentage, at vi er nødt til at kæmpe
for  at  nå  frem  til  et  nyt  paradigme,  hvor  vi  overvinder
geopolitikken. For nogle år siden holdt jeg en nytårstale,
hvor  jeg  sagde,  at  den  vigtigste  opgave  var  at  overvinde
geopolitikken: Og det har vist sig at være så sandt, at i det
øjeblik man tænker i en gruppes geopolitiske interesser mod en
anden gruppes geopolitiske interesser, er man med i spillet,
Bernard  Lewis-planen,  Brzezinski-spillet,  det  store  spil,
ideen om manipulation. Og jeg tror, vi er nødt til at hæve os
over det og definere den ene menneskeheds interesser først, og
så kan man se på alle de særlige konfliktproblemer. Men det
højere niveau skal opnås.

SCHLANGER: Jeg vil gerne sige tak til alle vores seere, der
har været med i dag, og til dem, der er blevet aktive og
bidrager; og til Helga, tak for det, du gør. Og vi ses igen i
næste uge.

ZEPP-LAROUCHE: Ja, og bliv aktiv i mellemtiden sammen med os!


